
Protokół nr XX/08 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 26 września 2008 r. w sali narad Urzędu Gminy Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich 

 
 

Przewodnicząca Rady Gminy p. Maria Syktus o godzinie 1300 otworzyła 
sesję i po powitaniu radnych oświadczył, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 14 radnych  (nieobecna radna Beata Dziemidowicz) co stanowi 
quorum i pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do porządku obrad sesji. 
 
Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XX sesji. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/190/2005 Rady 

Gminy Górzyca z dnia 30 września 2005 r. w sprawie ustalenia diet oraz 
zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Rady Gminy Górzyca. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Górzyca. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego systemu profilaktyki        
i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata  2008-2013. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie partnerskiej współpracy Gminy Górzyca       
z „Fundacją Zielonej Doliny Odry i Warty” – Lokalną Grupą Działania     
w Górzycy. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie woli nawiązania współpracy Gminy Górzyca 
z Gminą Bohorodczany na Ukrainie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnej Biblioteki Publicznej 
w Górzycy. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Słubicach. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy na zbiorowe 
zaopatrzenie    w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Górzycy. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Gminy Górzyca 
na 2008 r.  

12. Informacja opisowa o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 
2008 roku.  

 



13. Funkcjonowanie oświaty w gminie, w tym sprawozdanie z wykonania 
budżetu oświaty za  I półrocze 2008 roku. 

14. Sprawozdanie z działalności Kompleksu Sportowo-Rehabilitacyjnego       
w Górzycy w okresie 8 miesięcy 2008 roku. 

15. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej za               
I półrocze 2008 roku. 

16. Realizacja inwestycji gminnych. 
17. Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy                        

o oświadczeniach majątkowych osób zobowiązanych przepisami ustawy     
o samorządzie gminnym. 

18. Przyjęcie protokołu z sesji odbytej w dniu 20 czerwca 2008 r. i w dniu      
4 sierpnia 2008 r. 

19. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zakończenie obrad XX sesji Rady Gminy.  
 

Realizacja porządku obrad: 
 
Ad. 1 
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Zrealizowano na wstępie. 
 
Godz. 1315 – na obrady sesji spóźniona dotarła radna Beata Dziemidowicz – 
obecnych jest 15 radnych.  Wójt opuścił obrady sesji. 
 
Ad. 2 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Z uwagi na nieobecność Wójta Gminy Tomasza Kowalczyk następujące 
informacje z działalności w okresie międzysesyjnym przedstawił Kier. Zesp. 
ds. Funduszy UE i Ochr. Środ. Robert Stolarski: 
 
1) zakupiony Bus VW T5 w ramach programu PFRON p.n. „Uczeń na wsi – 
pomoc w zdobywaniu wykształcenia przez osoby niepełnosprawne 
zamieszkujące gminy wiejskie oraz gminy miejsko-wiejskie, obszar B” zostanie 
oficjalnie przekazany  przez Dyrektora PFRON w Zielonej Górze 7 października 
2008 r.; 
2) został już przygotowany projekt ENEA „modernizacja oświetlenia”, 
przewiduje się podpisanie umowy w tej sprawie w połowie miesiąca 
października; 
3) budowa parku wiatraków w miejscowości Radówek planowana jest w roku 
2009 – obecnie trwają prace związane z przejęciem działek pod przygotowanie 
infrastruktury technicznej; 

 



4) 30 września planowany jest odbiór prac związanych z modernizacją sieci 
wodociągowej w Pamięcinie; 
5) odbyło się spotkanie z dyrektorem ANR w Gorzowie Wlkp. panem 
Tomaszem Możejko – posiadamy zapewnienia dofinansowania modernizacji ul. 
Robotniczej w Górzycy (po rozliczeniu inwestycji w Pamięcinie); 
6) zakupione zostały już materiały na budowę chodnika przy ul. Robotniczej w 
Górzycy – 1 października nastąpi rozpoczęcie prac; 
7) 22 września nastąpiło potwierdzenie dotacji na rozpoczęcie modernizacji 
drogi powiatowej Żabice – Spudłów przez Starostę Powiatu Słubickiego; 
8) Gmina Górzyca złożyła dwa wnioski do budżetu na rok 2009 Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Sulęcinie: na budowę chodników i skrzyżowania w Laskach 
Lubuskich oraz budowę nakładki na ul. Rzepińskiej w Górzycy; 
9) 16 września odbyło się spotkanie Wójta Gminy  z Dyrektorem PKP w 
Poznaniu – przekazanie linii kolejowej na trasie Kostrzyn-Słońsk nastąpi do 
końca bieżącego roku; 
10) podpisana została umowa z PKP na najem budynku stacji PKP w Górzycy, 
który zostanie przekazany jako mieszkanie socjalne dla potrzebującej rodziny; 
11) Wójt Gminy spotkał się z nowo wybranym Marszałkiem Województwa 
Lubuskiego Panem Marcinem Jabłońskim, na którym wstępnie ustalono 
najważniejsze cele i zasady współpracy; 
12) Gmina Górzyca otrzymała wyróżnienie „Olimp Lubuski” za wkład 
finansowy wniesiony w rozwój kultury fizycznej na terenie województwa 
lubuskiego. Konkurs organizowany był pod patronatem Przewodniczącego 
Sejmiku Województwa Lubuskiego; 
13) informacja o staraniach Kompleksu Sportowo-Rehabilitacyjnego o koncesję 
do III ligi piłki nożnej i w związku z tym konieczna jest budowa budynku 
socjalno-sanitarnego dla sportowców. 
 
Ad.3 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/190/2005 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 30 września 2005 r. w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu 
kosztów podróży służbowych radnych Rady Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Przewodnicząca Rady Gminy.             
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że w związku z często występującymi 
przypadkami niezamierzonej i niezawinionej przez radnych nieobecności na 
posiedzeniach Rady Gminy czy posiedzeniach komisji, a związanej z 
przypadkami losowymi czy zawodowymi Przewodnicząca Rady Gminy 
uwzględniając wnioski radnych przedkładała niniejszy projekt uchwały, który 
uwzględnia ww. przypadki. Dotychczasowy zapis § 3 uchwały nie uwzględniał 
żadnego usprawiedliwienia co w przypadkach  opisanych wyżej nastręczało 
trudności interpretacyjne. 
 

 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 września 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XX/124/08 w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/190/2005 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 30 września 2005 r. w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu 
kosztów podróży służbowych radnych Rady Gminy Górzyca /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił  Kier. Zesp. ds. Funduszy UE i Ochr. 
Środ. Robert Stolarski. Poinformował radnych, że zgłoszone propozycje do 
zmiany regulaminu na wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu            
22 września 2008 r. zostały przedłożone radcy prawnemu do analizy i zgodnie z 
jego interpretacją § 29 otrzymuje brzmienie: 
„§ 29.1. Pszczoły należy trzymać w ulach, ustawionych w odległości, co 
najmniej 10 metrów od granicy sąsiedzkiej nieruchomości w taki sposób, aby 
wylatujące i przylatujące pszczoły nie stanowiły  uciążliwości dla właścicieli 
sąsiednich nieruchomości. 

2. W przypadku potwierdzonego zaświadczeniem lekarskim zagrożenia 
zdrowia lub życia powodowanego przez pszczoły dla właścicieli sąsiadujących 
nieruchomości właściciel pszczół zobowiązany jest je trzymać w ulach, 
ustawionych w odległości, co najmniej 100 metrów od granicy nieruchomości 
właścicieli dla których pszczoły stanowią zagrożenie. Ule należy ustawić w taki 
sposób aby kierunkiem wylotu z ula był w stronę przeciwną do granicy 
właścicieli posesji dla których pszczoły stanowią zagrożenie. 

3. Pszczoły należy trzymać w ulach, ustawionych w odległości co najmniej    
30 metrów od granicy dróg publicznych w taki sposób, aby wylatujące                     
i przylatujące pszczoły nie stanowiły uciążliwości dla użytkowników tych dróg.” 
Dodał, że zgodnie z opinią radcy prawnego zwiększenie odległości ze 100 m do 
200 m od posesji sąsiada stanowi istotne ograniczenie  własności i uważa, że 
100 m jest wystarczającą znaczną odległością i ten zapis jego zdaniem powinien 
pozostać. Ponadto odniósł się do propozycji przymusowego wywozu pszczół w 

 



okresie letnim poza teren wsi i stwierdził, że ten zapis nie będzie zgodny z 
Konstytucją RP i zostanie uchylony. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 września 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radna Maria Pakos złożyła wniosek, aby zapis § 29 pkt. 3 został skreślony z 
regulaminu. Poinformowała, że przeprowadziła rozmowę telefoniczną z 
Prezesem Okręgowego Związku Pszczelarskiego w Poznaniu, który stwierdził 
że pszczoły wylatują w kierunku gdzie jest pożywienie i w żaden inny sposób 
nie można określić ich trasy przelotu. Ponadto stwierdził, że osoba uczulona 
powinna tak postępować, aby wyeliminować zwabianie pszczół. 
 
Radna Wiesława Drahynicz spytała czy ratujemy pszczoły czy chorą osobę? 
 
Radny Ryszard Dębiński przypomniał zdarzenie z września 2007 r., kiedy to 
szkołę podstawową przy ul. Kolejowej zaatakowały roje pszczół, 
prawdopodobnie z pasieki Pana Kołoszyc. Kto zagwarantuje, że takie zdarzenie 
się nie powtórzy? Pan Prezes Okręgowego Związku Pszczelarskiego w 
Poznaniu przedstawił bardzo teoretycznie zachowanie się pszczół i nie może 
przewidzieć czy w okresach np. ich rojenia nie będą zagrażały mieszkającym w 
bliskim sąsiedztwie ludziom. Dodał, że swoimi decyzjami musimy przede 
wszystkim chronić zdrowie ludzkie i nie stwarzać zagrożeń.  Przykład Pani 
Kotowskiej, gdzie sąsiedztwo pszczół zagraża jej życiu, wymaga podjęcia 
wyważonej decyzji, która pomoże w zachowaniu bezpieczeństwa. 
 
Z uwagi na brak innych głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady poddała pod 
głosowanie jawne wniosek radnej Marii Pakos o wykreślenie z treści 
Regulaminu w § 29 pkt 3, tzn. cyt. „3. Pszczoły należy trzymać w ulach, 
ustawionych w odległości co najmniej    30 metrów od granicy dróg publicznych 
w taki sposób, aby wylatujące i przylatujące pszczoły nie stanowiły uciążliwości 
dla użytkowników tych dróg.” 
 
W wyniku głosowania jawnego radni wynikiem 8 głosów „za” przy 7 głosach 
„przeciwnych” zdecydowali o wykreśleniu pkt. 3 w § 29. 
 
 
Radni nie wnieśli innych  uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały z wprowadzoną 
zmianą zgodnie z wnioskiem radnej Marii Pakos. 

 



 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XX/125/08 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Górzyca /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Godz. 1345 na obrady sesji powrócił Wójt Gminy. 
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego systemu profilaktyki i opieki 
nad dzieckiem i rodziną na lata  2008-2013. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła  Kierownik OPS Edyta Danicka.       
W uzasadnieniu poinformował radnych, że przedłożony radzie gminny system 
profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną pozwoli w sposób profesjonalny 
prowadzić właściwą pracę socjalną z osobami, rodzinami potrzebującymi 
wsparcia. System profilaktyki pozwoli na wyłonienie różnego rodzaju 
problemów i zagrożeń w stosunku do dzieci, młodzieży poprzez wspólne 
działanie pracownika socjalnego z partnerami jak: szkoły, pielęgniarka 
środowiskowa, kurator sądowy, policja, placówki lecznictwa uzależnień. 
Gminny system profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata  2008-2013 
jest wymogiem określonym w ustawie o pomocy społecznej i uchwalenie go jest 
obligatoryjne.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 września 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radna Janina Dziemidowicz stwierdziła że w założeniach Gminnego systemu 
profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną brak jest informacji kto będzie 
realizował programy przeciwdziałania przemocy, uzależnieniom. Dodała, że 
chodzi jej o kontrolę przestrzegania zakazu sprzedaży alkoholu i wyrobów 
tytoniowych dla nieletniej młodzieży, czy nie jest konieczne uruchomienie 
kontroli policji w tym zakresie. 
Kierownik OPS Edyta Danicka odpowiedziała, że gminny system profilaktyki 
i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata  2008-2013 jest dokumentem ramowym, 
odnoszącym się do ogólnego planu działania OPS i pomocny przy ubieganiu się 
o środki na zadania pomocy społecznej. Uchwała nie zawiera szczegółowych 
informacji na temat realizowania zadań przez poszczególne instytucje. Dodała, 
że wymienione przez radną kontrole przestrzegania zakazu sprzedaży alkoholu  

 



prowadzone są cyklicznie przez Gminną Komisji ds. przeciwdziałania 
alkoholizmowi. 
Radny Ryszard Dębiński poinformował, że jest członkiem Gminnej Komisji 
ds. Rozwiązywania problemów Alkoholowych, realizując Gminny Program 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych prowadzone są 
systematycznie kontrole przestrzegania sprzedaży napojów alkoholowych dla 
młodzieży  w punktach handlowych na terenie Gminy Górzyca. 
 
Radni nie wnieśli innych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XX/126/08 w sprawie przyjęcia gminnego systemu profilaktyki i opieki nad 
dzieckiem i rodziną na lata  2008-2013 /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie partnerskiej współpracy Gminy Górzyca                   
z „Fundacją Zielonej Doliny Odry i Warty” – Lokalną Grupą Działania             
w Górzycy. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Kier. Zesp. ds. Funduszy UE i Ochr. 
Środ. Robert Stolarski. W uzasadnieniu poinformował radnych, że zgodnie z 
art. 18 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym do właściwości Rady Gminy 
należą wszystkie sprawy pozostające w zakresie działania gminy, które wiążą 
się z Ustawą z dnia 7 marca 2007 roku o wspieraniu rozwoju obszarów 
wiejskich z udziałem środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz 
Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz rozporządzeniem Ministra Rolnictwa i 
Rozwoju Wsi z dnia 23 maja 2008 r. w sprawie szczegółowych kryteriów i 
sposobu wyboru lokalnej grupy działania do realizacji lokalnej strategii rozwoju 
w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, które z 
kolei określa sposób wykorzystania tych środków poprzez tzw. Lokalne Grupy 
Działania, których partnerami mogą być gminy i w ten sposób pozyskiwać 
środki na swój rozwój, np. ścieżki rowerowe, drogi, itp. Program formułą 
podobny jest do Programu Odnowy Wsi. Ocenę i przyznawanie środków dla 
LGD podejmuje Zarząd Województwa Lubuskiego, a realizacja odbywa się na 
podstawie zawartej umowy pomiędzy stronami. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 września 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 

 



Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XX/127/08 w sprawie partnerskiej współpracy Gminy Górzyca                   
z „Fundacją Zielonej Doliny Odry i Warty” – Lokalną Grupą Działania             
w Górzycy /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie woli nawiązania współpracy Gminy Górzyca          
z Gminą Bohorodczany na Ukrainie. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb.   
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że art. 18 ust. 2 pkt 12a ustawy z dnia 
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym stanowi, że do właściwości Rady 
Gminy należy podejmowanie uchwał  w sprawach współpracy ze 
społecznościami lokalnymi i regionalnymi innych państw. Wójt Gminy Górzyca 
wystąpił z listem intencyjnym do Mera Gminy Bohorodczany na Ukrainie z 
propozycją nawiązania współpracy m.in. na płaszczyźnie ekonomicznej, 
kulturalnej, turystycznej, sportowej oraz polegającej na wymianie dzieci i 
młodzieży. W przypadku wyrażenia woli współpracy przez Gminę 
Bohorodczany  w dalszym etapie zostanie podpisana umowa o współpracy 
pomiędzy gminami.  

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 września 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XX/128/08 w sprawie woli nawiązania współpracy Gminy Górzyca                    
z Gminą Bohorodczany na Ukrainie /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
 

 



Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnej Biblioteki Publicznej        
w Górzycy. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Dyrektor Gminnej Biblioteki 
Publicznej Wioletta Stolarska.  W uzasadnieniu poinformowała radnych, że 
zgodnie z art. 17 ustawy z dnia 25 października 1991 r. o organizowaniu             
i prowadzeniu działalności kulturalnej, instytucją kultury zarządza i reprezentują 
na zewnątrz dyrektor, a nie kierownik. Zmiana w uchwale dotyczy tylko tej 
kwestii.  Zmiana statutu Gminnej Biblioteki  Publicznej należy do kompetencji 
Rady Gminy, wobec tego konieczne jest podjęcie uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 września 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XX/129/08 w sprawie zmiany statutu Gminnej Biblioteki Publicznej                  
w Górzycy /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Słubicach. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Gł. spec. ds. działalności 
gospodarczej, spraw społecznych i ochr. danych osobowych Ewa Piechota.                        
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że w dniu 18 sierpnia 2008 r. wpłynęło 
pismo Starostwa Powiatu Słubickiego w sprawie współfinansowania przez 
Gminę Górzyca zakupu trzech karetek pogotowia oraz sprzętu ratownictwa  
medycznego dla SP ZOZ w Słubicach w kwocie 70 tys. zł, z czego 50% czyli 35 
tys. zł należy przekazać w roku 2008. Dodała, że zgodnie z art. 55 ust. 3 pkt 1 
ustawy o zakładach opieki zdrowotnej dotację budżetową na remonty, 
inwestycje, w tym zakup aparatury i sprzętu medycznego może również 
przyznać, oprócz organu założycielskiego, także właściwy organ jednostki 
samorządu terytorialnego w związku z powyższym Wójt Gminy Górzyca 
przedkłada radzie omawiany projekt uchwały. 
 

 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 września 2008 r., w 
którym także udział wzięła Dyrektor SP ZOZ w Słubicach Pani Katarzyna 
Lebiodkowska. Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XX/130/08 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Słubicach /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy na zbiorowe zaopatrzenie        
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Górzycy. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła  Insp. ds. zaopatrzenia w wodę 
Wiesława Braszak . W uzasadnieniu poinformowała radnych, że zgodnie z art. 
3 ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę      
i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. Nr 123, poz.858 z 2006r ) do 
zadań własnych gminy należy zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. 
Art. 20 ust. 1 mówi, że taryfę określa się na 1 rok. 
Art. 24 ust. 1 cyt. wyżej ustawy – taryfy podlegają zatwierdzeniu w drodze 
uchwały rady gminy. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 września 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radny Mieczysław Mikulski zwrócił uwagę na pkt III taryfy zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, w którym jest 
informacja, że ceny nie zawierają należnego podatku od towarów i usług VAT 
7%. Na wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady zaproponował, aby stawki 
w taryfie podane były w wysokości brutto. Stwierdził, że będzie to bardziej 
czytelna informacja dla użytkowników. 

 



Insp. ds. zaopatrzenia w wodę Wiesława Braszak odpowiedziała, że ta 
kwestia była omówiona z radcą prawnym, który stwierdził, że taki zapis jest 
właściwy i zgodny z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków. Użytkownicy korzystający z wodociągu i kanalizacji 
otrzymują książeczki opłat w których podana jest wysokość brutto. 
 
Radni nie wnieśli innych  uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XX/131/08 w sprawie zatwierdzenia taryfy na zbiorowe zaopatrzenie w wodę          
i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Zakładu Gospodarki Komunalnej           
w Górzycy /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Gminy Górzyca na 
2008 r.  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła P.o. Skarbnika Gminy Lidia 
Guźniczak . Poinformowała radnych, że zwiększa się dochody i wydatki 
budżetu gminy na 2008 r. o kwotę 116.431 zł, ponadto zmienia się plan 
dochodów własnych jednostek budżetowych oraz wydatki nimi sfinansowane. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 22 września 2008 r. i został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 15 radnych,  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr 
XX/132/08 w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Gminy Górzyca na 2008 r.  
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12 
Informacja opisowa o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2008 
roku.  
 
Informację przedstawiła i omówiła P.o. Skarbnika Gminy Lidia Guźniczak. 

 



 
Radni nie wnieśli żądnych uwag i pytań, sprawozdanie zostało przyjęte.   
 
Ad. 13 
Funkcjonowanie oświaty w gminie, w tym sprawozdanie z wykonania budżetu 
oświaty za  I półrocze 2008 roku. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy wraz z Wójtem Gminy złożyli gratulacje dla 
Pani Ewy Thiemann, która z dniem 1 września 2008 r. została powołana na 
stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół w Górzycy. 
 
Sprawozdanie finansowe przedstawiła i omówiła Gł. księgowa Joanna 
Maczulis.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i pytań, sprawozdanie zostało przyjęte.   
 
Ad. 14 
Sprawozdanie z działalności Kompleksu Sportowo-Rehabilitacyjnego                
w Górzycy w okresie 8 miesięcy 2008 roku. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Dyrektor GOK Małgorzata 
Gniewczyńska. 
 
Radny Łukasz Bastkowski stwierdził, że w sprawozdaniu brak jest informacji 
o budżecie GOK-u i wydatkach, a jest tylko pozyskany dochód.   
Dyr. GOK Małgorzata Gniewczyńska  odpowiedziała, że taką informację 
przedłoży radnym na kolejnej sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli innych  uwag i pytań, sprawozdanie zostało przyjęte.   
 
Godz. 1420 Przewodnicząca Rady ogłosiła5 minutową  przerwę w obradach 
sesji. 
Godz. 1430 wznowienie obrad sesji – obecnych jest 13 radnych (nieobecna radna 
Beata Dziemidowicz i Radny Jerzy Chudziński). 
 
Ad. 15 
Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej za I półrocze 
2008 roku. 
 
Sprawozdanie przedstawił i omówił Kierownik  ZGK Zbigniew Nerko. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Dębiński odczytał treść 
protokołu z przeprowadzonej w dniu 18 września 2008 r. kontroli 

 



funkcjonowania ZGK w Górzycy /protokół stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i pytań, sprawozdanie zostało przyjęte.   
 
Ad. 16 
Realizacja inwestycji gminnych. 
 
Informację przedstawił i omówi Kier. Zesp. ds. Funduszy UE i Ochr. Środ. 
Robert Stolarski.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i pytań, sprawozdanie zostało przyjęte.   
 
Ad. 17 
Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy o oświadczeniach 
majątkowych osób zobowiązanych przepisami ustawy  o samorządzie gminnym. 
 
Informacje przedstawione zostały  zgodnie z art. 24 h ust 7 ustawy z dnia           
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591         
z późn. zm.)w zastępstwie Wójta Gminy Tomasza Kowalczyka Sekretarz 
Gminy Maria Palichleb  i Przewodnicząca Rady Gminy Maria Syktus 
/informacje stanowią załącznik do niniejszego  protokołu. 
 
Ad. 18 
Przyjęcie protokołu z sesji odbytej w dniu 20 czerwca 2008 r. i w dniu 4 sierpnia 
2008 r. 

 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad  XVIII sesji Rady Gminy odbytej w dniu 20 czerwca 2008 r. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad  XIX sesji Rady Gminy odbytej w dniu 4 sierpnia 2008 r. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Ad. 19 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 

1) Radny Ryszard Dębiński złożył wniosek o utwardzenie drogi 
wewnętrznej na cmentarzu w Górzycy, stwierdził że to zadanie jest z roku 

 



na rok przekładane jednak należy bardzo poważnie rozważyć jego 
realizację w budżecie na rok 2009. 

Przewodnicząca Rady – wniosek radnego zostanie przedłożony Wójtowi 
Gminy Górzyca. 
Godz. 1455 Radny Franciszek Kamiński opuścił obrady sesji – obecnych jest 12 
radnych. 
 

2) Radna Janina Dziemidowicz złożyła wniosek, aby zarządzający 
cmentarzem Komunalnym w Górzycy zwrócili szczególną uwagę na 
przestrzeganie Regulaminu korzystania z cmentarza. Stwierdziła, że  
osobiście była świadkiem wyścigów pojazdów motorowych drogą 
wewnętrzną na cmentarzu oraz dewastowanie pomników poprzez 
obrzucanie ich owocami przez młodzież. Dodała, że wprowadzenie 
zgodnie z obowiązującym Regulaminem  godzin odwiedzania cmentarza 
oraz zamknięcie dużych bram i pozostawienie małego przejścia dla 
pieszych, znacznie ograniczyłoby przedstawione zdarzenia. 

Insp. ds. kom. i mieszk. Zdzisław Walczyński odpowiedział, że na wniosek 
mieszkańców cmentarz otwarty jest przez całą dobę zgodnie z decyzją Wójta 
Gminy. Dodał, że w chwili obecnej na cmentarzu w Górzycy prowadzone są 
prace związane z wycinką drzew. 
 

3) Radna Janina Dziemidowicz złożyła następujące wnioski: 
- wykonanie parkingu przy ul. Świerczewskiego (wzdłuż muru) dla interesantów 
Urzędu Gminy, ponieważ istniejący przy ul. 1 maja jest za mały i często 
obserwuje się problem z zaparkowaniem pojazdu; 
- zamontowanie barierek (blokad wjazdowych) ograniczających wjazd 
pojazdów do parku w Górzycy, ponieważ w godzinach nocnych park jest 
miejscem spotkań alkoholowych młodzieży, co zakłóca spokój mieszkających w 
sąsiedztwie oraz prowadzenie częstszych patroli policyjnych w tym obszarze. 
Ponadto zwróciła uwagę na zdewastowane i zaniedbane boisko do gry w piłkę 
plażową; 
- uruchomienie w Górzycy przedszkola, które prowadziłoby pełną opiekę nad 
dziećmi – stwierdziła, że uruchomiona pracownia w Centrum Spotkań Polsko-
Niemieckich nie zabezpiecza w pełni potrzeb przedszkolnych, a w ostatnich 
latach obserwuje się znaczny wzrost urodzeń dzieci i brak przedszkola 
najbliższych latach będzie dużym problemem.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że niewątpliwie przedszkole jest bardzo 
potrzebne, ponadto dodała że konieczne jest uporządkowanie boiska do piłki 
plażowej choćby z uwagi na pamięć pomysłodawcy jego budowy,  nieżyjącego 
już radnego Jana Radkiewicz.  
 

4) Radna Małgorzata Mazur stwierdziła, że we wsi Stańsk znajdujący się 
staw wymaga pilnego  oczyszczenia, jest zarośnięty i wygląda 

 



nieestetycznie, ponadto we wsi jest bałagan i brak jest hydrantów 
ulicznych. Dodała, że przez Stańsk przemieszcza się dużo turystów z 
Niemiec, którzy chętnie zatrzymują się i zwiedzają miejscowość, która 
jest wizytówką Gminy Górzyca. 

Kier. zesp. ds. fund. UE i ochr. środ. Robert Stolarski odpowiedział, że staw 
zarasta i jest to naturalny biologiczny proces. Staw był czyszczony w tym roku. 
Dodał, że planowana inwestycja budowa wodociągu w Stańku będzie 
realizowana po zakończeniu prac w Pamięcinie.  
Radna Małgorzata Mazur zaproponowała przeprowadzenie zebrania 
wiejskiego w Stańku, gdzie mieszkańcy wsi sami będą mogli zgłosić swoje  
uwagi. 
Sekretarz Gminy Maria Palichleb w odniesieniu do wcześniejszych 
interpelacji radnych stwierdziła, że zarastanie ciągów i akwenów wodnych jak 
kanał Racza Struga, staw w Laskach  Lubuskich  jest to biologiczny proces. 
Oczyszczania i wykaszania prowadzone są cyklicznie. Natomiast co do 
interpelacji radnej Janiny Dziemidowicz dot. przestrzegania Regulaminu 
korzystania z cmentarzy komunalnych na kolejnej sesji rady przedłożony 
zostanie projekt uchwały dotyczący zmiany Regulaminu korzystania z 
cmentarza komunalnego w Górzycy.   Dodała, że wnioski zgłoszone przez 
radnego Ryszarda Dębińskiego zostaną przedłożone Wójtowi Gminy jako 
propozycje do budżetu na rok 2009.       
 

5) Radny Ryszard Dębiński złożył wniosek o zagospodarowanie placu 
przy Szkole Podstawowej na ul. Kolejowej i wykonanie tam placu zabaw 
dla dzieci (wykonanie piaskownicy, ławeczek). Stwierdził, że uczą się 
tam dzieci w wieku 6-8 lat i w czasie wyczekiwania na zajęcia i na 
przerwach mogłyby spędzać na placu zabaw. 

Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że wniosek zostanie skierowany jako 
propozycja do budżetu na 2009 r. Dodała, że razem z Wójtem planowane jest 
odwiedzenie wszystkich szkół na terenie gminy, co będzie okazją na 
bezpośrednie zgłoszenie przez Dyrektorów niezbędnych potrzeb i problemów. 
 
Ad. 20 
Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że w ostatnim okresie Gminny 
Ośrodek Kultury jest organizatorem wielu imprez kulturalnych i sportowych. 
Pracownicy GOK bardzo aktywnie promują gminę poprzez właśnie 
organizowanie tego typy imprez, na których obecni są mieszkańcy gminy jak 
również goście i uczestnicy spoza gminy oraz z Niemiec. Poinformowała, że w 
niedzielę 28 września  odbędzie się galowy koncert realizowanego projektu p.n. 
„Międzynarodowy Festiwal Muzyczny Śladami Biskupstwa Lubuskiego”. 
Przewodnicząca serdecznie zachęciła do uczestnictwa w tych imprezach. 

 



Ad. 21 
Zakończenie obrad XX sesji Rady Gminy.  
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad sesji oraz brak dalszej dyskusji 
Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła XX sesję Rady Gminy Górzyca  
/godz. 1515 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Maria Syktus 

 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 
 

 


